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PROTOKÓŁ Nr 57/22 

z obrad LVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

29 grudnia 2022 r. w godzinach od 10:15 do 12:25 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski- Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu LVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Załącznik lista sołtysów na posiedzeniu LVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z LV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przyjęcie protokołu  z LVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwy-

czajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2022, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-30, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-2030, 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023, 

e) szczegółowych zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty należności pienięż-

nych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rajgród oraz jej jed-

nostkom organizacyjnym, 

f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholo-

wych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu, 

h) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu, 
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i) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzier-

żawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie – Bogusław Kuczyński, 

powitał wszystkich uczestników obrad. Stwierdził na podstawie listy obecności prawomocność 

obrad. Podczas obrad sesji obecnych było 11 radnych. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący poinformował, iż wpłynął wniosek o wprowadzenie zmiany w porządku 

obrad sesji polegającej na dodaniu do punktu 6. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu k) 

udzielenia z budżetu Gminy Rajgród na 2022 r. pomocy rzeczowej miastu Równe w Ukrainie. 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z LV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2022, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-30, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-2030, 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023, 

e) szczegółowych zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rajgród oraz 

jej jednostkom organizacyjnym, 
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f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu, 

h) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu, 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony. 

k) udzielenia z budżetu Gminy Rajgród na 2022 r. pomocy rzeczowej miastu Równe  

w Ukrainie. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

Wiceprzewodniczący poprosił o pytania i ewentualne uwagi do nowego porządku obrad. Nie 

stwierdzono uwag. Wiceprzewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie 

przyjęła porządek obrad obowiązujący na LVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Wiceprzewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na dysk Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. Wiceprzewodniczący poddał protokół z LV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod 

głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie 

jednogłośnie przyjęła protokół z LV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

Wiceprzewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na dysk Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. Wiceprzewodniczący poddał protokół z LVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod 

głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie 

jednogłośnie przyjęła protokół z LVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 
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Ad. 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz poinformował o wydanych zarządzeniach od 23 listopada 2022 r. Dodał, iż 

zarządzenia od nr. 353 do nr. 369 są dostępne na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie.  

24 listopada burmistrz uczestniczył w spotkaniu w ramach Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego.  

27 listopada burmistrz wspólnie ze strażakami OSP Rajgród, Woźnawieś, Bełda, Miecze 

uczestniczył we Mszy św. w intencji zmarłych strażaków OSP i PSP. 

28 listopada burmistrz uczestniczył w spotkaniu w Ośrodku Pomocy Społecznej w Rajgrodzie, 

w ramach Dnia Pracownika Socjalnego.  

30 listopada burmistrz uczestniczył w spotkaniu na gruncie z Panią Zabielską – Cieciuch oraz 

Panem Cieciuch. 

1 grudnia burmistrz uczestniczył w spotkaniu Zarządu Powiatu OSP w Szczuczynie. 

2 grudnia Sesja Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołana w trybie nadzwyczajnym. 

7 grudnia burmistrz uczestniczył w otwarciu lokalnego Inkubatora Przedsiębiorczości  

w Szczuczynie.  

11 grudnia burmistrz uczestniczył w kiermaszu i spotkaniu opłatkowym w Szkole Podstawowej 

w Rydzewie. 

15 grudnia burmistrz uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu LGD Biebrzański Dar Natury. 

18 grudnia burmistrz uczestniczył w spotkaniu opłatkowym OSP Woźnawieś. Zwrócił uwagę, 

iż jest to jedyna OSP w gminie, która organizuje takie spotkania. Poinformował zebranych  

o definicji społeczeństwa obywatelskiego.  

20 grudnia samorządowe spotkanie opłatkowe w Zespole Szkolno – Przedszkolnym  

w Rajgrodzie. 

22 grudnia burmistrz uczestniczył w przeglądzie kolęd i pastorałek w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym w Rajgrodzie.   

Burmistrz przedstawił krótką informację o inwestycjach: 

• przebudowa drogi Czarna Wieś – zakończona; 

• przebudowa drogi do ZGKiM w Rajgrodzie – zakończona; 

• przebudowa drogi Biebrza – Łamane Grądy – zakończona; 

• 16 grudnia gmina podpisała z samorządem woj. podlaskiego umowę o przyznanie 

pomocy na budowę drogi  Woźnawieś – Kuligi; 

• 16 grudnia zakończono budowę świetlicy w Biebrzy; 

 gmina jest w trakcie projektu cyfrowa gmina; 

• gmina jest w trakcie podpisania umowy ze schroniskiem dla bezdomnych zwierząt; 
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• gmina podpisała umowę na odbiór odpadów komunalnych. Na chwilę obecną umowa 

została podpisana na 3 miesiące; 

• gmina jest w trakcie prac nad projektem e- usługi. 

 

Ad. 6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2022  

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała o następujących zmianach: 

1. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS na podstawie informacji 

Pisma znak RE-I.042.18.2022.EŚ z dnia 12 grudnia 2022r.o rozstrzygnięciu programu „Pro-

gram asystent rodziny na rok 2022”. Kwota zwiększenia wynika z dofinansowania środków  

z Funduszu Pracy z przeznaczeniem na pokrycie kosztów dotyczących dodatku do wynagro-

dzenia dla asystenta rodziny w Ośrodku Pomocy Społecznej w Rajgrodzie w 2022r. Kwota 

3.000,00zł, rozdział 85504.  

2. Dokonuje się zmian pomiędzy rozdziałami i paragrafami wydatków UM w Rajgrodzie  

w związku z potrzebą zabezpieczenia środków na odśnieżanie dróg. Rozdział 60016.  

3. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów i wydatków OPS w Rajgrodzie.  

a) zwiększa się dochody w związku z przewidywanym wpływem odsetek na rachunkach ban-

kowych. Zwiększa się również dochody w wyniku zwrotu należności od dłużników alimenta-

cyjnych z tytułu wypłaconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego i zaliczki alimentacyjnej. 

Rozdziały 85219, 85395, 85502. Kwota 15.000zł  

b) zwiększa się dochody w związku z wpływem z ZUS w Białymstoku nienależnie pobranego 

zasiłku pielęgnacyjnego z lat ubiegłych -dodatek pielęgnacyjny dla osoby pobierającej świad-

czenia w OPS. Rozdział 85502. Kwota 4.000zł. Jednocześnie zwiększa się plan wydatków UM 

w związku z potrzebą zwrotu tej kwoty do PUW.  

c) dokonuje się zmian pomiędzy planem wydatków OPS wynikających z dostosowania planu 

do potrzeb. Częściowo zmiany wynikają z nadwyżki środków własnych dot. podopiecznych 

DPS, wypłaty dodatków mieszkaniowych, wynagrodzeń, opłaty za czynsz, świadczeń z prac 

społecznie użytecznych. Dokonuje się również zmniejszenia w planie w związku ze zwrotem 

nadwyżki środków na wypłatę dodatków dla gospodarstw domowych na inne źródła ciepła. 

Zmniejsza się również środki przewidziane na opłaty za pobyt dzieci w pieczy zastępczej i 

domu dziecka.  

4. Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów UM w związku z niewykonaną wcześniej za-

planowaną sprzedażą lokalu. Rozdział 70005. Kwota 30.000zł.  

5. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków UM zgodnie z pismem z Minister-

stwa Finansów nr ST3.4753.9.2022 ws. przyznania dodatkowych środków z tytułu udziału we 
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wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych. Rozdział 75621. Kwota 2.888.418,57zł. 

6. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM. Wnosi się kwoty w związku z koniecznością 

wykonania prac dodatkowych przy realizacji inwestycji „Budowa świetlicy wiejskiej w m. Bie-

brza”. Ostatecznie przewiduje się sfinansowanie tej inwestycji ze środków pochodzących z 

RFIL otrzymanych w 2020r.- 500.000zł oraz ze środków z odsetek, które narosły od tych środ-

ków na rachunku bankowym-14.944,89zł, jak również ze środków z dotacji celowej Woj. Pod-

laskiego w ramach „Funduszu wsparcia gmin i powiatów”- 500.000zł. Pozostała kwota to 

środki własne Gminy Rajgród-67.963,00zł.  

7. Dostosowuje się plan dochodów i wydatków UM w związku z ostatecznym przeliczeniem 

budżetu 2022r.  

8. Dostosowuje się plan finansowy ZSP w Rajgrodzie w związku z ostatecznym przeliczeniem 

budżetu 2022 r.  

9. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS na podstawie pisma 

Wojewody Podlaskiego nr FB-II.3111.798.2022.AW z dnia 21 grudnia 2022r. w sprawie zmian 

z budżecie dotyczących zwiększenia z przeznaczeniem na zadanie dot.realizacji Karty Dużej 

Rodziny. Kwota 392,00zł, rozdział 85503.  

10. Dostosowuje się plan finansowy SP w Rydzewie w związku z ostatecznym przeliczeniem 

budżetu 2022r.  

11. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków UM zgodnie z zapotrzebowaniem 

pismo UM ZK.5520.2.14.2022 w związku z podpisaniem porozumienia z Wojewodą Podlaskim 

ws. udzielenia Gminie Rajgród dotacji z przeznaczeniem na organizację doraźnego miejsca za-

kwaterowania dla ludności uchodźczej z terenu Ukrainy, która znalazła się na terytorium Rze-

czypospolitej Polskiej od 24 lutego 2022 r., w lokalizacjach wskazywanych Wojewodzie Pod-

laskiemu oraz bieżącą obsługę ww. miejsc, wraz z organizacją wyżywienia, opieki socjalnej, 

opieki medycznej, w tym psychologicznej (art.12 Ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa z dnia 12 marca 2022 r. -Dz.U. z 

2022r. poz.583). Kwota zaplanowana zgodnie z zapotrzebowaniem za okres grudzień.2022r. 

Kwota 8.680,00zł  

12. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków UM zgodnie z zapotrzebowaniem 

pismo UM ZK.5520.2.14.2022 w nawiązaniu do art.13 Ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa z dnia 12 marca 2022 r. -Dz.U. 

z 2022r. poz.583), wg którego każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej prowa-

dzącej gospodarstwo domowe, który zapewni zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom 

Ukrainy, może być przyznane na jego wniosek, świadczenie pieniężne z tego tytułu, a środki 
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przeznaczone na ich realizację zapewnia wojewoda. Kwota zaplanowana zgodnie z zapotrze-

bowaniem za okres grudzień.2022r. Kwota 3.000,00zł oraz koszt obsługi -704zł.  

13. Dokonuje się zmian w planie dochodów UM i wydatków OPS w związku z rozliczeniem 

środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków dla gospodarstw do-

mowych na inne źródła ciepła i kosztów obsługi tego zadania -76.500,00zł oraz środków na 

wypłatę dodatków węglowych i kosztów obsługi -220.658,46zł. Rozdział 85395.  

14. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków UM w związku z rozliczeniem środ-

ków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków podmiotom wrażliwym. 

Pomniejsza się środki o środki do zwrotu w kwocie 70.319,82zł. Rozdział 85395.  

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2022 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/371/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2022. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/371/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2022. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-30 

Głos zabrała Skarbnik - Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej są zgodne ze zmianami ujętymi  

w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2022. Wynik opera-

cyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi w 2022 roku 

jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach publicznych. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 
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uchwały Nr LVII/372/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-30. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/372/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-30. 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023-2030, 

Głos zabrała skarbnik – Joanna Andruk. Wyjaśniła, iż procedura utworzenia uchwał budżeto-

wych na kolejny rok rozpoczyna się wydaniem zarządzeń burmistrza, które powinny zostać 

podjęte do 15 listopada br. Zarządzenia zawierają projekty uchwał budżetowych. RIO opiniuje 

projekty uchwał zawartych w zarządzeniach 360/22 i 361/22. Skarbnik poinformowała, iż RIO 

podjęła uchwałę z dnia 13 grudnia br. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały WPF 

2023-30 i budżetu gminy na 2023 rok. Projekty uchwał budżetowych zostały zaopiniowane 

pozytywnie. Po zaopiniowaniu przez RIO oraz po wprowadzeniu autopoprawek w uchwałach 

budżetowych zostaną podjęte uchwały w sprawie uchwalenia WPF na lata 2023- 2030 oraz 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2023. Procedura zaleca podjęcie jako pierwszej uchwały  

w sprawie WPF na lata 2023-30. Poinformowała, iż dane ujęte w projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-30 są zgodne z danymi ujętymi w projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/373/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023 – 30. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/373/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2023 – 30. 
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d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023, 

Głos zabrała skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, jak kształtuje się budżet na przyszły 

rok. 

Dochody budżetu w wysokości 50.336.949,00 zł, z tego:  

1) bieżące w wysokości 22.083.042,00 zł,  

2) majątkowe w wysokości 28.253.907,00 zł,  

Wydatki budżetu w wysokości 55.749.972,00 zł, z tego:  

1) bieżące w wysokości 21 985.497,00 zł,  

2) majątkowe w wysokości 33.764.475,00 zł,  

W budżecie tworzy się rezerwy:  

1) ogólną w wysokości – 56.000,00 zł,  

2) celowe w wysokości – 60.000,00 zł, z przeznaczeniem na:  

a) zarządzanie kryzysowe w kwocie – 60.000,00 zł, 

Deficyt budżetu wynosi 5.413.023,00 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z:  

-nadwyżki budżetu z lat ubiegłych, o której mowa w art. 217 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych w kwocie 3.544.540,00 zł,  

-wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych w kwocie 1.868.483,00 zł. 

Łączna kwota przychodów budżetu wynosi 6.145.977,00 zł oraz łączna kwota rozchodów bu-

dżetu to 732.954,00 zł. 

Zadania inwestycyjne na 2023 rok planuje się łącznie na kwotę ponad 32 mln zł, z czego środki 

własne to kwota 4 075 630,00 zł, środki pochodzące z innych źródeł to kwota 17 669 527,00 

zł, środki z UE 10 264 570,00 zł. 

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy struktural-

nych i Funduszu Spójności, to: 

Wydatki majątkowe razem: 12 784 102,00 zł oraz wydatki bieżące razem: 806 364,00 zł.  

Skarbnik poinformowała również o planowanych dotacjach. Dodała również, iż w uchwale 

znajduje się załącznik dotyczący wyodrębnionego na 2023 rok funduszu sołeckiego, na ogólną 

kwotę 510 281,00 zł.  

Skarbnik poinformowała również o planie przychodów i kosztów samorządowego zakładu bu-

dżetowego w 2023 r. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 
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Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/374/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/374/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2023. 

 

e) szczegółowych zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty należności pieniężnych ma-

jących charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rajgród oraz jej jednostkom organi-

zacyjnym, 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Joanna Andruk. Poinformowała, iż do tej pory w gminie Raj-

gród nie było uchwalonej takiej uchwały, natomiast w ramach pojawiających się potrzeb, taka 

uchwała musi zostać podjęta.  

Skarbnik poinformowała, iż uchwała określa szczegółowe zasady, sposób i tryb umarzania  

w całości, w części lub odraczania, rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Rajgród oraz jej jednostkom podległym od 

osób fizycznych, osób prawnych, a także jednostek organizacyjnych nie posiadających osobo-

wości prawnej. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/375/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

szczegółowych zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty należności pieniężnych ma-

jących charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rajgród oraz jej jednostkom organi-

zacyjnym. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/375/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 
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szczegółowych zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty należności pieniężnych ma-

jących charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Rajgród oraz jej jednostkom organi-

zacyjnym. 

 

f) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 

Głos zabrał sekretarz – Piotr Milewski. Przypomniał, iż jest to jedna z tych uchwał którą rada 

musi podjąć co roku. Poinformował, iż Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-

mów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok jest kontynuacją zadań 

realizowanych przez gminę w latach poprzednich. Program oparty jest na bazie Narodowego 

Programu Zdrowia. Narkomania na terenie gminy nie jest tak uwidoczniona i powszechna jak 

w innych większych miastach. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/376/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/376/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu 

Głos zabrał sekretarz. Poinformował, iż w dniu 5 grudnia 2022 r. do Urzędu Miejskiego  

w Rajgrodzie wpłynęła drogą elektroniczną skarga na Burmistrza Rajgrodu. Skarżąca wnosi 

skargę na Burmistrza Rajgrodu, który na skutek braku należytej staranności urzędników przy-

gotował i prowadzi inwestycję wzdłuż brzegów Jeziora Rajgrodzkiego z naruszeniem prawa 

własności gruntów. Skarżąca uważa, że ww. inwestycja realizowana jest na gruntach, stanowią-

cych jej własność. 

Sekretarz poinformował, iż ww. skarga była przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków  



12 

 

 

i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na posiedzeniu w dniu 21 grudnia 2022 r. oraz była 

szeroko omawiana na obradach komisji Stałych RM.  

Sekretarz wyjaśnił, iż analiza map określających zasięg inwestycji, a w szczególności wyrysu 

z mapy w skali 1:500 oraz map na geoportal.gov.pl pozwala stwierdzić, iż w znacznej części 

płot ogradzający działkę skarżącej w rzeczywistości usytuowany jest na działce o numerze 

63/51 stanowiącej własność Gminy Rajgród. Nie istnieje żaden dokument potwierdzający tytuł 

prawny skarżącej do korzystania z nieruchomości o numerze 63/51. Skarżąca nie przedstawia 

również żadnych dowodów świadczących o posiadaniu prawa do korzystania z nieruchomości 

Gminy Rajgród – stanowiącej wcześniej grunty Skarbu Państwa. Inwestycja pod nazwą 

„Ochrona krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych poprzez zagospodarowanie nadbrzeża Je-

ziora Rajgrodzkiego oraz terenów przyległych” realizowana jest na gruntach:  

a) Gminy Rajgród,  

b) Skarbu Państwa (Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie),  

c) Powiatu Grajewskiego,  

d) Zarządu Dróg Powiatowych w Grajewie (trwały zarząd),  

e) Klubu Żeglarskiego „Zefir” w Łomży (użytkowanie wieczyste),  

f) osoby fizycznej B.H.,  

g) osoby fizycznej Z.S.M. 

Grunty znajdujące się przy nabrzeżu jeziora i stanowiące m.in. działkę o numerze geodezyjnym 

63/51 Gmina Rajgród nabyła w roku 2010 od Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa 

na realizację celu publicznego w postaci kompleksowego zagospodarowania nadbrzeża jeziora 

poprzez wybudowanie ciągu pieszo-rowerowego.  

Sekretarz dodał, iż nieprawdziwe jest stwierdzenie skarżącej, iż projektowana kładka nie była 

z nikim konsultowana. Procedura uzyskiwania decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

wymagała szeregu uzgodnień, m.in. z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie, 

Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, Podlaskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabyt-

ków, Starostą Grajewskim, Zarządem Dróg Powiatowych w Grajewie, Wojewódzkim Urzędem 

Ochrony Zabytków. Wszystkie te uzgodnienia zostały dokonane. Społeczność lokalna była już 

od lat informowana o inwestycji i jej przebiegu zarówno poprzez stronę internetową gminy, 

media lokalne, jak i obwieszczenia oraz zawiadomienia. 

Sekretarz dodał, iż skarżąca nie przedstawia jakiegokolwiek dowodu na posiadanie prawa wła-

sności do działki o numerze geodezyjnym 63/51 w Rajgrodzie, twierdzenia dotyczące narusze-

nia przez Gminę jej prawa własności nie znajdują potwierdzenia. Z dokumentacji zgromadzo-

nej przez Gminę i zweryfikowanej przez szereg instytucji publicznych wynika co innego – że 
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to Gmina Rajgród jest jedynym i wyłącznym właścicielem gruntów działki o numerze geode-

zyjnym 63/51. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Poinformował, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  w Rajgrodzie, po anali-

zie przedmiotowej skargi, negatywnie opiniuje przedmiotową skargę i rekomenduje Radzie 

Miejskiej podjęcie uchwały uznającej złożoną skargę jako bezzasadną. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/377/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/377/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu. 

 

h) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu 

Głos zabrał sekretarz. W dniu 9 grudnia 2022 r. do Rady Miejskiej w Rajgrodzie wpłynęła – 

drogą elektroniczną - skarga na działalność Burmistrza Rajgrodu. Skarżąca wnosi skargę na 

Burmistrza Rajgrodu w związku z nie wykonywaniem przez niego czynności nakazanych pra-

wem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejsco-

wych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Skarżąca zarzuca, iż nie są udostępniane takie dane jak akt planowania przestrzennego, rysunek 

aktu planowania przestrzennego, dokument powiązany z aktem planowania przestrzennego. 

Sekretarz wyjaśnił, iż jest to nieprawda, dodał, iż te wszystkie dane są dostępne na stronie 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. Dodał, iż w odpowiedzi na skargę, podany jest sposób w jaki 

można do tych danych dotrzeć. Poinformował, iż tak jak w przypadku poprzedniej skargi, była 

ona omawiana na Komisji Skarg Wniosków i Petycji oraz wspólnych Komisjach Rady Miej-

skiej w Rajgrodzie . 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  w Rajgrodzie, po analizie skargi, nega-

tywnie opiniuje przedmiotową skargę i rekomenduje Radzie Miejskiej podjęcie uchwały 
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uznającej złożoną skargę jako bezzasadną. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/378/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/378/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu. 

 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospo-

darowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

Głos zabrał Sekretarz. W uchwale Nr XLI/271/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 listo-

pada 2021 r. w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zmianie ulega załącznik dot. 

deklaracji przede wszystkim dla przedsiębiorców oraz właścicieli innych nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/379/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie od-

padami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/379/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku zmienia-

jącą uchwałę w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
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j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą ma-

jącym umowę zawartą na czas oznaczony 

Głos zabrał sekretarz. Wyjaśnił, iż wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres trzech lat, nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 

3/4 obręb Rajgród, w części o pow. 100 m2 , stanowiącej nadbrzeże Jeziora Rajgrodzkiego  

w Czarnej Wsi z dotychczasowym dzierżawcą, któremu umowa kończy się 1 grudnia 2022 r., 

z przeznaczeniem na rekreację. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/380/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mają-

cym umowę zawartą na czas oznaczony. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wy-

dały pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/380/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mają-

cym umowę zawartą na czas oznaczony. 

 

k) udzielenia z budżetu Gminy Rajgród na 2022 r. pomocy rzeczowej miastu Równe w Ukrainie 

Głos zabrał sekretarz. Wyjaśnił, iż samorząd Miasta Równe w Ukrainie zwrócił się z prośbą do 

części polskich samorządów o wsparcie mieszkańców miasta, osób chorych przebywających  

w szpitalu. Dodał, iż Powiat Grajewski przystąpił do udzielania takiej pomocy. Wyjaśnił, iż 

rada musi wyrazić zgodę na udzielenie pomocy rzeczowej polegającej na zakupie wyżywienia, 

oraz odzieży. Zgodnie z uchwałą udziela się z budżetu Gminy Rajgród na 2022 rok pomocy 

rzeczowej miastu Równe w Ukrainie w postaci zakupu żywności i odzieży dla osób poszkodo-

wanych podczas trwającego konfliktu zbrojnego z Rosją. Wartość pomocy rzeczowej, o której 

mowa w wynosi 6.000,00 zł. 

Głos zabrał burmistrz. Zwrócił uwagę na szczególne zaangażowanie w powyższe działanie 

Skarbnik Powiatu Grajewskiego - Marii Jasińskiej. Wyjaśnił, iż jest to szczególnie zaangażo-
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wana osoba jeśli chodzi o niezrozumiały konflikt w Ukrainie, a przede wszystkim pomoc mia-

stu Równe. Burmistrz wyjaśnił, iż gmina udziela konkretnej pomocy. Miasto Równe otrzymuje 

to, o co zawnioskowało.  

Wiceprzewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący nie stwierdził pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt 

uchwały Nr LVII/381/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

udzielenia z budżetu Gminy Rajgród na 2022 r. pomocy rzeczowej miastu Równe w Ukrainie. 

Wiceprzewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr LVII/381/22 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 

udzielenia z budżetu Gminy Rajgród na 2022 r. pomocy rzeczowej miastu Równe w Ukrainie. 

 

Ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Matysiewicz podziękował burmistrzowi oraz Dyrektorowi ZGKiM w Rajgrodzie i jego 

pracownikom za pracę, w szczególności w dniu gołoledzi.  

 

Radny Matysiewicz zasugerował zakup małej piaskarki do posypywania chodników  

w przypadku złych warunków atmosferycznych. 

 

Radny Król zasygnalizował bardzo zły stan  dróg powiatowych, szczególnie zwrócił uwagę na 

nieprawidłowe odśnieżanie. Zawnioskował do Radnego Powiatu Grajewskiego o interwencję  

i przekazanie informacji do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 

 

Ad. 8. Sprawy różne. 

Radny Matysiewicz zasugerował, iż należy uporządkować stan komina w budynku OPS  

w Rajgrodzie. 

Dyrektor Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie – Anna Arciszewska poinformowała, iż naprawa 

komina jest w trakcie. Dodała, iż firma zewnętrzna ma w dniu jutrzejszym naprawić usterki. 

Burmistrz wyjaśnił, iż kwestia drożności komina jest już uporządkowana, na miejscu była firma 

specjalistyczna, która sprawdziła komin i wkład w kominie. W dniu jutrzejszym firma zasypie 

odpowiednim granulatem przestrzeń dzielącą komin właściwy od wkładu. Dodał, iż zostanie 

jeszcze kwestia wykonania podmurowania komina. Burmistrz poinformował, iż komin nie był 

frezowany, ale nie trzeba dokonywać frezowania, jeżeli wkład się mieści do komina. Dodał, iż 
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jednak było by dobrze, aby przed włożeniem wkładu komin został wyczyszczony. Dodał, iż 

niewyczyszczone pozostałości w kominie pod wpływem wysokiej temperatury spowodowały 

zapłon komina. Podziękował dyrektor za zaangażowanie.  

 

Radny Matysiewicz zwrócił się z prośbą do Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego  

o interwencję w sprawie utrzymania byłej DK61, która jest obecnie drogą wojewódzką. 

Poinformował, iż droga nie jest odpowiednio odśnieżana i posypywana solą. Dodał, iż już w 

obecnej chwili widać wiele ubytków w drodze, których nikt nie naprawia. Zaproponował, iż 

przy obecnej sytuacji utrzymania drogi może powinna być ona zamknięta dla samochodów 

ciężarowych. 

 

Radny SWP – Jacek Piorunek poinformował, iż ma już gotową interpelację w powyższej 

sprawie i będzie interpelował w powyższej sprawie na Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

Poinformował, iż droga ma kategorię drogi wojewódzkiej od 13 września 2022 r. Również 

zwrócił uwagę na tragiczny stan drogi wojewódzkiej oraz powiatowych. Dodał, iż standardy 

odśnieżania i utrzymania drogi w zasobach krajowych i wojewódzkich bardzo się różnią. Dodał, 

iż trzeba mocno interweniować w powyższej sprawie. Poinformował, iż trzeba połączyć siły 

powiatu.  

 

Radny Król zasugerował, że w związku ze zmianą kategorii drogi DK61 na wojewódzką 

powinno zmienić się również jej obciążenie transportem. 

 

Radca Prawny wyjaśnił zebranym problem. Poinformował, iż zmiana drogi krajowej na 

wojewódzką nastąpiła 13 września 2022 r., ale formalnie zazwyczaj odbywa się zamiana  

z dniem 1 stycznia następnego roku. Dodał, iż nie wie, czy była to rozsądna decyzja, aby droga 

ta stała się drogą wojewódzką, ponieważ nie pokrywa się ona z nową drogą krajową S61. 

Najistotniejszym problemem jest fakt, iż nie został jeszcze oddany jeden odcinek drogi, który 

by spinał odcinek od Szczuczyna do granicy z Litwą. W związku z tym, samochody ciężarowe 

są kierowane na stary odcinek drogi krajowej, ponieważ przejazd przez Ełk jest niedostosowany 

do ruchu tranzytowego. Dodał, iż GDDKiA pospieszyła się z przekazaniem drogi, skoro nie ma 

gotowej drogi. Dopóki po drodze wojewódzkiej będzie odbywał się ruch tranzytowy, a droga 

będzie utrzymywana w kategorii drogi wojewódzkiej, to będą bardzo ciężkie warunki na drodze. 

Dodał, iż spowoduje to również wielkie niebezpieczeństwo, ponieważ w przypadku 

zakorkowania drogi, nie będzie możliwy przejazd odpowiednich służb: karetki pogotowia, czy 

straży i policji. Zaproponował, aby Radny SWP zainterpelował, aby droga przynajmniej do 
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miesiąca maja br. była utrzymywana w kategorii drogi krajowej. Zwrócił uwagę również, iż 

droga jest już w złej kondycji. Zdaniem radcy, Zarząd Województwa powinien planować duże 

pieniądze na jej remont i bieżące utrzymanie. 

 

Dyrektor ZGKiM – Marek Kostrzewski poinformował, iż droga obecnie utrzymywana jest w 3 

kategorii. Przedstawił zebranym numer telefonu do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Przedstawił również pisma Powiatu Grajewskiego do Województwa Podlaskiego w powyższej 

sprawie. 

 

Burmistrz poinformował, iż nie takie były uzgodnienia dot. drogi 61. Dodał, iż uczestniczył na 

wielu spotkaniach w sprawie drogi krajowej nr 61, gdzie padły inne zobowiązania. Droga ta 

miała mieć również inne przeznaczenie. Dodał, iż może się to jeszcze wydarzyć. Dodał, iż 

dzwonienie do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich nie rozwiąże problemu. Przypomniał, 

iż od lat wiadomo, iż zostanie wybudowana droga Via Baltica. Dodał, iż do Szczuczyna wpada 

inna droga krajowa, droga nr 58 Olsztynek – Szczuczyn. Ta droga, zgodnie z zapewnieniami 

na spotkaniach, miała być dalej drogą krajową na odcinku Szczuczyn – Augustów, gdzie była 

droga nr 61. Poinformował, iż tym samym nie zmieniłby się standard utrzymania drogi nr 61. 

Dodał, iż o to powinno się teraz walczyć. Burmistrz zwrócił się również do Dyrektora ZGKiM 

o przekazanie mu treści korespondencji Powiatu Grajewskiego z Podlaskim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Dodał, iż w jego opinii powiat powinien to skonsolidować i połączyć siły 

dwóch  powiatów: Grajewskiego i Augustowskiego. Dodał, iż jego zdaniem nie powinno się 

zamykać sprawy utrzymania standardów drogi krajowej, tylko zamianę tego odcinka na drogę 

krajową nr 58 Olsztynek – Augustów. Przypomniał, iż kolejna sprawa to oświetlenie drogi 61. 

Dodał, iż dobrze by było, aby powiat informował gminę na temat powyższych kwestii, ponie-

waż gmina jest w trakcie przygotowywania pisma dot. starej drogi 61. 

 

Sekretarz poinformował o odbiorze folii rolniczej. Poinformował, iż Gmina Rajgród planuje  

w 2023 r. złożyć wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

(NFOŚiGW) w ramach programu priorytetowego „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej”. W związku z tym, wszystkie osoby prowadzące gospo-

darstwa rolne na terenie gminy Rajgród mogą zgłaszać się do udziału w programie poprzez 

wypełnienie ankiety i dostarczenie jej do urzędu w terminie do 27 stycznia br. włącznie.  

 

Burmistrz podziękował wszystkim za mijający rok, za współpracę oraz złożył wszystkim no-

woroczne życzenia. Do życzeń dołączyli się: Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego- Jacek 
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Piorunek, oraz Radni Rady Miejskiej w Rajgrodzie z Wiceprzewodniczącym RM – Bogusła-

wem Kuczyńskim na czele.  

 

Ad. 9. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 12:25 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

w Rajgrodzie zamknął obrady LVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

 

Protokołowała 

 

Natalia Pogorzelska 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 

Bogusław Kuczyński 

 


